

云南农业大学 2025/2026 学年外国留学生

云南省政府奖学金招生简章

一、招生范围

(一) 招生范围包括学历教育和非学历教育，学历教育有博士、硕士、学士，非学历教育有汉语进修生、专业进修生和研究学者。

(二) 以南亚、东南亚国家为主，兼顾其他国家。

二、提供对象、期限和申请条件

(一) 非中国籍公民，身体健康；

(二) 学历和年龄要求：

1. 本科生奖学金：向申请到我校攻读学士学位者提供，期限一般为 4 年。申请者应具有相当于中国高级中学毕业的学历，学习成绩优秀，年龄不超过 25 周岁；

2. 硕士研究生奖学金：向申请到我校攻读硕士学位者提供，期限一般为 3-4 学年。申请者应具有学士学位，学习成绩优秀，年龄不超过 35 周岁；

3. 博士研究生奖学金：向申请到我校攻读博士学位者提供，期限一般为 4 学年。申请者应具有硕士学位，学习成绩优秀，年龄不超过 40 周岁；

4. 汉语进修生奖学金：向非汉语专业毕业或无汉语基础、申请来华专门学习汉语者提供，期限 1-2 学年。申请者应具有相当于中国高级中学毕业以上的学历，年龄不超过 35 周岁。

5. 专业进修生奖学金：向申请来华进修原本人所学专业者提供，期限1—2学年。申请者应为大学二年级以上在校学生或具有相当于大学本科毕业的学历，年龄不超过45周岁。

6. 研究学者奖学金：向申请来华就某一专题在中国导师指导下进修提高者提供，期限1—2学年。申请者应具有相当于中国硕士研究生毕业以上的学历，并有两名教授或副教授的推荐，年龄不超过50周岁。

申请上述云南省政府奖学金者应具有符合入学要求的相应汉语水平（以HSK成绩为准，汉语进修生除外）。

三、招收专业

云南农业大学所有专业均招收留学生，专业类别请登陆<https://g.jxy.ynau.edu.cn/info/1008/3413.htm> 查询。

四、申请材料

申请人必须如实填写和提交以下申请材料（一式两份）：

（一）《云南省政府奖学金申请表》（由云南省教育厅统一印制）原件及复印件各一份，用中文或英文填写；

（二）经过公证的最高学历证明和学习成绩单；如申请人为在校学生或已就业，需另外提交本人就读学校出具的在学证明或就业单位出具的在职证明；中英文以外文本需附中文或英文的译文；

（三）HSK等级证书（HSK四级180分及以上）；

（四）来华学习或研究计划（本科生不少于300字，进修生不少于400字，研究生不少于500字），用中文或英文书写；

(五) 申请硕士、博士学位和研究学者奖学金，须提交两名教授或副教授的推荐信，用中文或英文书写；

(六) 《外国人体格检查记录》（由中国卫生检疫部门统一印制）复印件；用英文填写；申请人须严格按照《外国人体格检查记录》中要求的项目进行检查。缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章的《外国人体格检查记录》无效。鉴于检查结果有效期为6个月，请申请人据此确定本人进行体检的时间；

(七) 无犯罪记录证明；

(八) 个人银行存款证明；

(九) 个人简介视频。录制个人简介视频，视频内容包括自我介绍、科研成果、学习计划、学习目标等；视频时长3到5分钟，格式为MP4、WMV、AVI等；尽量使用中文进行介绍；确保视频图像清晰、声音清晰。个人简介视频和其他材料一起发送到电子邮箱：studyinynau@ynau.edu.cn；

注：以上材料请按上述顺序在左上角装订成册（一式两册）。无论录取与否，申请材料均不返还。

五、录取及通知

(一) 我校将组织专家对申请人的申请材料进行评审，遴选出预录取人选，预录取名单报云南省教育厅，审批后获得奖学金生资格。

(二) 省教育厅一般于7月初将奖学金生录取名单通知我校，我校于7月31日前通知学生本人，并协助奖学金获得者办理《外国留学人员来华签证申请表》等有关手续；

(三) 奖学金获得者原则上不得变更学习专业及学习期限；

(四) 因特殊情况(出入境政策等)不按录取期限来华学习者应以书面形式告知我校,否则奖学金资格不予保留。

六、报名截止时间

请将申请材料于 2025 年 3 月 31 日前寄到我校国际学院留学生办公室,逾期不予受理。

七、联系方式

联系人:李东花

联系地址:云南省昆明市盘龙区沣源路 452 号云南农业大学国际学院留学生办公室

联系电话: +86-871-65227252

传 真: +86-871-65819249

电子邮箱: studyinynau@ynau.edu.cn

八、其他注意事项

(一) 电子邮箱是我校与申请人联系的首选渠道,请确保申请表中填写的邮箱地址是常用且有效的邮箱。申请人因未及时查看邮件所造成的一切后果由申请人全部承担;

(二) 纸质材料中的“来华学习和研究计划”非常重要,请完整撰写自己的研究和学习计划,如已有研究成果,请一并附上有关材料;

(三) 申请时请务必确保你的护照有效期在一年以上,即应在 2025 年 12 月 31 日前有效。如不足一年,请提前更换护照后再进行申请。因护照变更导致无法录取,全部责任由申请人承担。

2024 年 12 月 12 日

**YUNNAN AGRICULTURAL UNIVERSITY ADMISSION FOR YUNNAN
PROVINCIAL GOVERNMENT SCHOLARSHIP PROGRAM (Academic Year 2025-2026)**

I. Supporting Category

1. Both Degree (Bachelor's Program, Master's Program and Doctoral Program) students and Non-degree (Chinese Language Learning Students, Visiting Students and Scholars)students can apply for this scholarship;

2. Mainly for South Asia and Southeast Asia countries' students.

II. Application Requirements and Duration of Study

1. Non-Chinese and being of good health;

2. Requirements for education history and age:

-for Bachelor's degree program (4 years), applicants should hold a High School Graduation Certification with excellent performance, and be under the age of 25;

-for Master's degree program (3-4years), applicants should hold a Bachelor's Degree with excellent academic performance, and be under the age of 35;

-for Doctoral Program, applicants (4years) must hold a Master's Degree with excellent academic performance, and be under the age of 40;

-for Chinese Language Learning Students (1-2 years), applicants (with or without knowledge of Chinese) should hold a High School Graduation Certification, and be under the age of 35;

-for Visiting Students (1-2 years), applicants should choose their previous majors and have studied for two years in universities or hold a Bachelor's Degree, and be under the age of 45;

-for Visiting Scholars (1-2 years), applicants (with recommendations from at least 2 (associate) professors) should pursue further learning on a certain topic with the guidance of a professor in our university. Applicants should hold a Master's Degree, and be under the age of 50.

-All applicants (except Chinese Languages Learning Students) should have certain basis for Chinese and provide HSK certificate.

III. Majors

All majors of YNAU are open to international students. Please Visit:
<https://gjxy.ynau.edu.cn/info/1008/3413.htm> for more details.

IV. Application Procedures

Applicants are required to provide the following application materials and send **the original and copy** of them by post to International College of YNAU.

1. **Application Form for Yunnan Provincial Government Scholarship Program**, the original copy and photocopy, completed in Chinese or English.

2. **Copy of the applicant's highest academic degree certificate and transcript notarized by a public notary.** Those who are currently studying in a college or university are required to provide certification of their student status (provided by the college or university). Those who working are required to provide certification of their employment status (provided by their employer). Certificates/certifications written in languages other than Chinese or English must be accompanied by a notarized Chinese or English Version.

3. The copy of valid **HSK certificate. (HSK-4 180 or above)**

4. **Study Plan** in English or Chinese (no less than 300 words for Bachelor's Degree applicant, no less than 400 words for Master's Degree applicant, and no less than 500 words for PhD Degree applicants).

5. Two Recommendation Letters (written in Chinese or English) ; Applicants for Master or Doctor's Degree should submit two recommendation letters signed by a professor or an associate professor.

6. Copy of Foreigner Physical Examination Form.

The physical examination must cover all of the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete forms or forms without the signature of the attending physician, or the official stamp of the hospital, or a sealed photograph of the applicant are considered as invalid. The validity of physical examination is 6 months, therefore applicants should schedule their examination accordingly.

7. Non-Criminal Record.

8. Certification of deposit.

9. A short video of self-introduction. Please record a video of personal profile and send it to: studyinynau@ynau.edu.cn. The video include self-introduction, scientific research achievements, study plan and aims in Chinese. (Other requirements: Videos should be with in 3 to 5 minutes in MP4, WMV or AVI format, and please make sure the image and voice are clear.)

Notice: Please organize all materials in order of 1-7 and stapled on top left corner (photocopy and copy) and send to YNAU by post. The materials are not returnable.

V. Approval and Notification

1. Our university will invite experts to evaluate all applicants' materials and report the pre-enrollment list to Yunnan Provincial Department of Education for final examination;

2. The final enrollment list will be sent to our university around July. Before 31 July, we will inform the awarded applicants **via E-mail**, and begin the process of enrollment;

3. Scholarship recipients shall not change their field of study, or duration of study unless they give up the grant;

4. Candidates, including those who are influenced by entrance policy, who cannot register before the deadline shall make a formal request to YNAU, otherwise the scholarship will not be reserved.

VI. Deadline

Application materials must be sent to International Students' Affairs Office, International College of Yunnan Agricultural University by post before **March 31, 2025**. Late delivery and/or incomplete information may result in failure to receive the award.

VII. Contact

Ms. Li Donghua

Tel: 0086-871-65227252

Fax: 0086-871-65819249

Email: studyinyнау@ynau.edu.cn

Website of International College of YNAU: <http://gjxy.ynau.edu.cn/>

Website of Yunnan Agricultural University: <http://www.ynau.edu.cn/>

Postal Address: International College, Yunnan Agricultural University, Kunming, Yunnan, China. 650201.

VIII. Notes

1. E-mail is the first choice for our college to contact the applicants, so please ensure that the e-mail address in the application form is the most often used one and effective. The applicants shall be responsible for all the consequences caused by the failure to check the mails in time;

2. "Study Plan" is quite critical, so please write your own research and study plan. If you have published papers or research results, please attach them too;

3. Make sure that your passport won't expire in at least one year (valid before December 31, 2025). If not, please renew or extend your passport before you apply. Applicants shall take full responsibility if the information does not match during any stages, especially while registration.

International Students' Affairs Office

International College

YUNNAN AGRICULTURAL UNIVERSITY

December 12, 2024